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Geachte heer van Kreij, mevrouw Buel,

Op 10 juni stelde u namens uw fractie artikel 41 vragen over Den Bongerd. Hieronder geven wij u

antwoord op uw vragen.

U stelt vragen naar aanleiding van landelijke politieke berichtgeving over passend onderwijs in aanloop

naar de hoorzitting 27 juni in Den Haag en het debat daarover in de Tweede Kamer op 2 juli 2018 en

koppelt dit aan de lokale discussie over Den Bongerd.

1. Wat is de reoctie von de wethouder op de huidige ontwikkelingen in Den Haog wat betreft het Passend

Onderwijs?

Wij begrijpen de discussie en de betrokkenheid van de Haagse politiek. Net als de landelijke politiek

voelen en hebben ook wij een bijzondere verantwoordelijkheid voor kinderen, jongeren en ouders die

van passend onderwijs-voorzieningen afhankelijk zijn. Dat is ook één van de redenen waarom wij de

ontwikkelingen rond passend onderwijs op de voet volgen. Wij hebben u en uw collega-raadsleden daar

afgelopen raadsperiode actief bij betrokken en in uw raad daarover verantwoording afgelegd. ln de

antwoordbrief op artikel 41-vragen van 8 mei 2018 treft u daar het overzicht van aan. Hoewel we het

eens zijn met de stelling dat elke thuiszitter er één te veel is, willen we ook enkele kanttekeningen

plaatsen bij de landelijke en Haagse berichtgeving. Die kanttekeningen zijn mede ingegeven door onze

samenwerkingspartners uit het onderwijs. Dit zijn de volgende:
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- De oorzaak voor thuiszitten is niet per definitie een uiting van dat passend onderwijs niet werkt of van

systeemfalen.Er zijn oudergebonden factoren (bijv. vechtscheidingen met voogdijvragen) of

kindfactoren (bijv. rouwverwerking) waardoor een kind tijdelijk niet naar school kan of wil;

- Het zou jammer zijn om passend onderwijs te reduceren tot het aantal thuiszitters. Dat gaat voorbij

aan de goede ontwikkelingen en de stappen waar alle partijen, van docenten tot en met

jeugdhulpverleners en leerplichtambtenaren, dag in, dag uit, met hart en ziel aan werken. Zo werd

bijvoorbeeld het landelijk aantal thuiszitters volgens verschillende definities vóór de invoering van

passend onderwijs in2OL4 geschat op circa 10.000, nu op 4.000. Overigens bedraagt ln Oss het aantal

thuiszitters begin juni 2 jongeren;

- Heb oog voor de complexe opdracht en context waarin onderwijs en jeugdhulp moeten werken. De

combinatie van bezuinigingen, afschaffing Wajong, lerarentekort, etc. maken hier deel van uit.

Er zijn kortom bemoedigende ontwikkelingen te zien, maar tegelijkertijd is ook duidelijk dat we er met

passend onderwijs nog niet zijn. Er zijn vragen en zorgen waarover we inhoudelijk met elkaar in gesprek

moeten blijven en oplossingen moeten bedenken.

2. Bent u bereid uw mening te herzien en toch, conform de aangenomen motie in de raod, te

onderzoeken hoe den Bongerd behouden kan blijven? Zo nee, woarom niet? Zo ja, hoe gaat u dit

aanpokken?

In de antwoordbrief op artikel 4l--vragen van 8 mei 2018 hebben we uitgebreid de uitkomsten van dat

onderzoek beschreven. Er is geen aanleiding om de conclusies uit dat onderzoek nu te herzien. We blijven

uiteraard passend onderwijs op de voet volgen. Daar blijven we u bij betrekken. Onder meer op 24

september 2018 waar we's avond een volgende bijeenkomst speciaal voor raads- en commissieleden

organiseren.

3. Bent u bereid zich in te zetten voor een eventuele verplaotsing von den Bongerd van de Staringstroat

noor een andere Hooghuis-locotie, woar ploats genoeg is?

Op basis van verzoeken van schoolbesturen werkt de gemeente mee met onderwijshuisvestings-

vraagstukken. Dat is onderdeel van standaardprocedures en de verordening voor onderwijshuisvesting.

4. Wist u dot ouders, die hun kinderen niet willen aanmelden voor een koersklas, hun kinderen nu

aanmelden bii de Sonnewijser omdot met ingang von het komend schooljaor plaatsing op den Bongerd

niet meer mogelijk is? Echter op de Sonnewijser kunnen de leerlingen geen diploma behalen. Vindt u

dat geen devaluotie van de onderwijsmogelijkheden in Oss?



Volgvel

3

ons kenmerk

Ja, wij zijn op de hoogte dat Den Bongerd sluit en plaatsing daar niet meer mogelijk is. Het beeld dat u

schetst dat ouders hun kinderen 'zomaar' bij de Sonnewijser kunnen aanmelden omdat zij hun kind niet

voor een koersklas willen aanmelden, is niet juist. Er is namelijk geen rechtstreekse aanmelding bij

(Voortgezet) speciaal onderwijs (VSO) mogelijk. Ouders melden hun kind aan bij een reguliere school voor

het voortgezet onderwijs. Als daar blijkt dat de leerling een andere, extra onderwijsbehoefte heeft, dan

bekijken onderwijsprofessionals wat de leerbehoefte van deze jongere precies is en wat voor

onderwijszorgarrangement daar het beste bij past. Pas als uit dat onderzoek blijkt dat VSO de beste optie

is, geeft het Samenwerkingsverband VO daar een Toelaatbaarheidsverklaring voor af. Het zijn

maatwerkoplossingen.

Ook bij wat u stelt dat VSO-leerlingen van de Sonnewijser geen diploma kunnen behalen, is een

kanttekening te plaatsten. Als de ontwikkeling van een VSO-Ieerling namelijk dusdanig positief is en het

bij zijn of haar talenten past, kan hij of zij uitstromen naar regulier onderwijs. Dat gebeurt ook in de

praktijk. Het nu aflopend schooljaar'17f'18 was er bijvoorbeeld groep uitgestroomde VSO-leerlingen van

de Sonnewijser die diplomerend onderwijs volgde in een koersklas-constructie. Een deel hiervan

behaalde een diploma. Ook VSO Kentalis heeft al enkele jaren een dergelijke constructie met de

mogelijkheid voor leerlingen om een diploma te behalen. Deze mogelijkheden zijn juist gecreëerd in het

kader van passend onderwijs waarvoor alle geledingen van het VSO in onze regio, het voortgezet

onderwijs en het Samenwerkingsverband intensief samenwerken. Komende jaren worden deze

mogelijkheden verder uitgebreid. En dat juist deze mogelijkheden worden gecreëerd is wenselijk. Het

verrijkt de mogelijkheden voor leerlingen in Oss en de regio. Tevens voorkomt het dat hierdoor leerlingen

naar andere regio's gaan die ook al deze onderwijsmogelijkheden hebben. Daarmee draagt het bij aan

het ideaal om leerlingen zo thuisnabij als mogelijk onderwijs op maat aan te bieden.

Hoogachtend,

Burgemeester en wethouders te Oss.

Namens dezen,

de heer C.P.W. van

wethouder Onderwijs.


